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VIRÁGVASÁRNAP                                     A év                 1– 3 oldal

Olv.: Iz 50,4-7 - Fil 2,6-11 – Mt 27,11-57
AZ ÚR SZENVEDÉSÉNEK VASÁRNAPJA

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Virágvasárnappal elkezdődik a szent nagyhét. Jézus eljön hozzánk, találkozni akar velünk.
Aki találkozik Jézussal és előkészületével méltóvá tette szívét erre a találkozásra, az új életet
élhet. A világ vagy ezen az úton megy tovább, vagy a sok-sok legyőzöttnek és a kevés e világi
győztesnek lesz a világa. Mi nem győzni akarunk, senki ellen nem harcolunk, mi Istenhez
akarunk tartozni. 

Ez azt jelenti, hogy egymásnak testvéreivé leszünk! 
Aki befogadja az Urat, az ezzel a lehetőséggel bír! 

Találkozzunk Jézussal!
Isten érkezik hozzánk, akinek szemében minden ember egyforma!

Barkaszentelés
Megáldjuk ezeket az ígéretes ágacskákat. A tavasz erről szól. Minden esztendőben az élet
ígéretéről van szó. Kinyílik a világ és jövőt ígér az embernek. Ezek az ágak nem hoznak
gyümölcsöt, mert levágtuk őket. A mi életünk, ha Istenben gyökerezik, akkor gyümölcsöt hoz.
A kezünkbe vett ágacskák ezt a szebb jövőt ígérik nekünk.

Könyörögjünk
Mindenható  Örök  Isten,  áldásoddal  szenteld  meg  ezeket  az  ágakat,  hogy  mi,  akik  most
örvendezve  lépünk  Krisztus  Király  nyomába,  ő  általa  egykor  az  örök  Jeruzsálembe  is
eljussunk, aki él és uralkodik mindörökkön örökké.                                             +  A M E N  +

Találkozzunk a legkisebbekkel!
Ha felkészültünk a  találkozásra  Krisztussal,  akkor  Krisztussal  induljunk utunkra.  Krisztus
hozzánk  jött.  Ha  Istenhez  mérjük  magunkat,  akkor  az  embernek  szükségszerűen  be  kell
vallania gyarlóságait, gyengeségeit, korlátjait, kicsinységét. 

Ha Krisztussal elindulunk, akkor egymáshoz érkezünk!

Az Ő idejövetele arra figyelmeztet bennünket, hogy utunknak akkor van jó iránya, ha Vele
tartunk. Ez azt jelenti, hogy megérkezünk a legkisebbekhez: a szegényekhez, a betegekhez,
hajléktalanokhoz,  azokhoz,  akiket  nekünk kell  felkeresni,  ha helyet  akarunk adni  nekik a
közösségekben.

Decemberben a  Szentatyával találkoztam, ő arra buzdított, hogy induljunk el. A Szentatya
egyfolytában erről beszél, mert ő felismerte azt, - Dél-Amerikából jött,  -  hogy az európai
Egyház  megmerevedett.  A  nyugati  Egyház  egy  egészen  sajátos  helyzetbe  jutott.  A
vasfüggönytől  keletre  lévő keresztények világa mintha nem akarna kilépni  a  templomból.
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Beszorítottak bennünket  a  falak közé és mintha nem akarnánk kijönni  a  templomból.  Az
emberek nem a templomokban élnek. Mi is csak azért jövünk a templomba, hogy lelkileg
fölkészüljünk a kinti életünkre, az emberekkel való közös életünkre. A pápa erről a mozgásról
szeretne üzenetet küldeni. 

Mozduljunk meg, induljunk el!

A Magyar Máltai Szeretetszolgálat 25-dik évfordulója kapcsán nagyon sok ünnepi esemény
van Budapesten, Pécsen és az ország számos pontján. A legnagyobb örömöm az volt, amit két
püspök is külön kifejezett. 25 évvel ezelőtt, amikor a Máltai Szeretetszolgálat megjelent a
városaikban, akkor az Egyház jellemzője az volt, hogy a papok várták a híveket és nem jöttek.
Amikor a máltai szolgálatok megalakultak, akkor mozgásba jöttek a plébániák, a templomok.
Az emberek jöttek, találkoztak egymással és szeretetakciók kezdődtek, vagyis az élet. Ez az
Egyház küldetése. A pécsi püspök a Máltai Szeretetszolgálat missziós jellegéről beszélt. Az
Egyház missziója, az ember missziója tanúságot tenni az Istenről. 

Megjeleníteni Isten szeretetét ebben a világban!

Nagyon fontos a templom, mert lelki találkozásaink helye. Azt kívánom mindenkinek, hogy a
templomnak ezt a mélységes üzenetét soha se tévesszék szemük elől! Nem lehet keresztény
életet élni kegyelmi gazdagodás nélkül! 

A templom a kegyelmi gazdagodás forráshelye,
de csak akkor van ennek értelme,

ha a templomon kívül istenes találkozásaink lesznek!

Bevonulás a templomba
Ünnepeljünk  azt  az  első  jeruzsálemi  bevonulást  idézve.  Örüljünk  és  Istentől  kapjunk
ajándékképpen békét!

Szentbeszéd

Gondolkodjunk el azon, hogy mi mindenhez ragaszkodunk és amihez ragaszkodunk, ahhoz
miért  ragaszkodunk.  Az  életünkről  van  szó,  egy  egészen  sajátos  életértelmezésről.  Nem
véletlen, hogy a szeretetparancs így hangzik: „Szeresd felebarátodat, mint önmagadat!”

Jézus arra adott nekünk példát,
hogy az embernek le kell győznie az önszeretetét!

Az ember akkor szabadul meg attól, 
amihez annyira ragaszkodik, 
amit oly nagyon fontosnak gondol, 
ha ez a fordulat megtörténik az életében!

Tanuljunk Jézus élete példájából, aki nem ragaszkodott az életéhez. Minket tanítani akart,
hogy nincs más út, mint elajándékozni az életünket! Vagy a szolgálat menti meg a világot,
vagy elpusztul a világ! A világ minden egyes pontján a halál közelségéről van szó, mert az
emberek megtagadják a szolgálatot, az emberek nem születnek meg, mert az emberek önzően
maguknak élnek. Az emberi kapcsolatok elsorvadnak. Ez a halál kultúrája.
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Jézus azért halt meg, hogy életünk legyen!
Csak azok szolgálják az életet, akik nem maguknak élnek, 

hanem egymásért, egymásnak!
Ez az élet drámai útja, de ez az egyetlen út!

Az Úr szenvedéstörténete következik. Ez a történet erről az igazságról szól!

Jézus az emberek áldozata lett!
Isten ügye ma is az emberek kezében van! Akkor a zsidóság vezetői és az ő vezetettjeik
szembekerültek  az  új  keresztényekkel,  akik  a  zsidóságból  léptek  ki  és  lettek  Krisztus
tanítványai.  Jézus  az  ő  népe,  az  ő  népének  vezetői,  az  ő  szándékaik,  törekvéseik  és  a
kereszténnyé  lett  zsidók  között  őrlődött.  Egyszerűen  nem  tudták  elfogadni,  hogy  Isten
nemcsak az övék. Nem tudták elfogadni, hogy Jézus minden embert üdvözíteni akar, ami azt
jelenti, hogy minden ember egyforma, egyenlők vagyunk. Nincs többé zsidó, meg nem zsidó.
 
Isten ügye a mi kezünkben van! 
Rajtunk a sor, hogy meg tudjuk-e mutatni életünkkel az igazságot! Ma a keresztények, ha
igazán keresztények, akkor őrlődnek. Ha nem igazán keresztények, akkor mindig megtalálják
a kibúvókat. 

Az igazán keresztények
életük kockáztatása árán is képviselik az igazságot!

Nincs különb, mindenki egyforma, 
mert mindenki Isten gyermeke,

 mindenki Jézus testvére! 
Minden ember megváltott! 

A megváltottak élete azt jelenti: egymással összetartozunk!
Egy új világ születik ebből az összetartozásból,

ha ezt igazán akarjuk!

+  A M E N  +
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